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Fechet, despre Neptun Deep: Sunt convins ca exploatarea va fi sigura pentru mediul

marin si nu vom afecta biodiversitatea

Exploatarea zacamântului de la Neptun  Deep va fi una sigura pentru mediul marin, nu vom afecta

biodiversitatea  si nu pot decât sa ma bucur ca în foarte putin timp vom avea prima  cantitate de gaz

exploatata din Marea Neagra, a declarat, miercuri,  ministrul Mediului, Mircea Fechet, la un eveniment de

specialitate.

"Cred ca trebuie sa clarificam faptul ca ceea ce se întâmpla la Neptun  Deep nu reprezinta vreo noutate din punct

de vedere tehnologic. Nu e  pentru prima oara când se exploateaza un astfel de zacamânt, ci,  dimpotriva, s-ar

putea sa fie printre ultimele trenuri pe care România  le-a prins. Va spun ca, în ceea ce priveste Ministerul

Mediului, atât în  sensul evaluarii de mediu, lucru care se întâmpla înainte de a începe  efectiv proiectul si care

estimeaza impactul, îl cuantifica si vine cu  masuri în situatia în care exista vreo influenta importanta în sens 

negativ, bineînteles, la fel cum în timpul derularii efective a  exploatarii zacamântului exista o serie întreaga de

conditionalitati de  mediu ce trebuie îndeplinite. Toate documentele sunt publice, toate  documentele - si vorbim

despre sute de pagini doar raportându-ma la  studiul de impact asupra mediului - sunt pe site-ul Ministerului 

Mediului, sunt si în româna si în engleza. La ele au avut acces si  ONG-urile si publicul interesat, au fost dezbateri

publice, însa eu,  chiar daca sunt ministru al Mediului, nu pot decât sa ma bucur ca în  foarte putin timp vom avea

prima molecula, prima cantitate de gaz  exploatata din Marea Neagra", a afirmat Fechet.

Acesta a adaugat ca România trebuie sa îsi exploateze resursele si  zacamintele, dar cu respectarea tuturor

exigentelor de mediu si cu cele  mai bune tehnologii disponibile la acest moment.

"Am si fost acolo si am fost placut impresionat de profesionalismul  oamenilor care lucreaza deja pe acea

platforma si, dincolo de toate  aceste discutii legate de neutralitate climatica, legate de ambitiile  Uniunii Europene

si ale României în acelasi timp pentru 2040 sau pentru  2050, eu cred ca România trebuie sa îsi exploateze

resursele, trebuie sa  îsi exploateze zacamintele, bineînteles cu respectarea tuturor  exigentelor de mediu, folosind

cele mai bune tehnologii disponibile la  acest moment", a mai spus ministrul Mediului.

El a dat asigurari ca exploatarea va fi una sigura pentru mediul marin,  însa astfel de tehnologii au totusi un impact

asupra biodiversitatii.

"Sunt convins ca exploatarea va fi una sigura pentru mediul marin,  sigura pentru Marea Neagra, ca nu vom afecta

biodiversitatea. Sunt  facute teste în laborator, e adevarat, si am fost la Institutul Antipa  de la Constanta, care

simuleaza la o scara mai mica impactul asupra  biodiversitatii, pentru ca acele tehnologii normal ca au un impact, 

însa, asa cum am învatat în prima zi la minister, tot ce se întâmpla în  România are un impact asupra mediului, însa

trebuie cuantificat mereu.  Daca beneficiul economic, beneficiul social este justificat în raport cu  impactul pe care

îl ai asupra mediului si în masura în care ai un  raport pozitiv bineînteles ca poti sa îti desfasori activitatea, pentru 

ca nu exista nici o industrie, nu exista nici o tehnologie care sa spuna  ca la sfârsitul zilei n-are niciun impact. (...)

Noi, la Ministerul  Mediului, ne asiguram ca generatiile urmatoare vor beneficia macar de  mediul de care am

beneficiat noi si nu le lasam mostenire printre altele  si un mediu toxic, nociv, care nu mai poate fi vreodata

reparat", a  sustinut ministrul, la ZF Power Summit 2025.

În opinia acestuia, toti factorii de decizie, inclusiv cei la nivel  local, au înteles ca securitatea energetica a

României este o prioritate  zero si trebuie prioritizate investitiile, pentru a nu rata finantari  sau a nu fi descurajati

potentialii investitori.
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"Eu cred ca o planificare buna, pentru ca discutam de investitii care  dureaza ani de zile oricum, eu cred ca o buna

planificare si o rigoare  în elaborarea actelor de mediu, pentru ca de multe ori facem un  ping-pong între institutii -

lipseste un capitol, nu e bine detaliat un  alt capitol -, dar cred ca nu asta e problema României, la fel cum am 

constatat ca sunt mai putine reclamatii fata de anul trecut, ca pot dupa  un an si jumatate de mandat sa fac si un

astfel de bilant. Daca acum un  an aproape saptamânal sau poate lunar primeam câte o reclamatie sau  câte o

sesizare de la un investitor în energie eoliana sau de la un parc  fotovoltaic - ca dureaza prea mult, ca nu se înteleg

cu Agentia pentru  Protectia Mediului din judetul respectiv - astazi pot sa spun ca n-am  mai vazut astfel de

sesizari sau de reclamatii si nu pentru ca nu mai  sunt astfel de investitii. Eu cred ca toata lumea a înteles, pâna la 

autoritatile judetene, ca securitatea energetica a României este o  prioritate zero si ca trebuie sa punem umarul si sa

prioritizam toate  aceste investitii, pentru a nu rata finantari sau pentru a nu descuraja  potentiali investitori, pentru

ca stim: atunci când te lovesti de un zid  la autoritati, ca e vorba de primarie, ca e vorba de mediu, ca e vorba  de

alte autoritati, riscul e sa îsi mute afacerea în alta tara, ceea ce  nu ne dorim", a explicat Mircea Fechet.

Şeful de la Mediu a subliniat ca România are un potential "fantastic"  la producerea de energie regenerabila, iar

colaborarea sa cu ministrul  Energiei este "poate cea mai strânsa" dintre toate colaborarile cu  ministrii din Guvern,

pentru ca "mediul si energia sunt doua domenii  puternic legate între ele, motiv pentru care în foarte multe tari ele

se  afla uneori sub umbrela aceluiasi minister".
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